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Invoeren van groene leges

Concrete vragen
Onze fractie heeft gisteren en vandaag gesleuteld aan de vragen en 
hieronder tref je ze aan. Strekt ter vervanging van de vragen die we 
gisteren hebben gestuurd. 

I.v.m. de huidige situatie willen wij, als D66, agendapunt 7a over 
"groene leges" van de agenda van de commissie B&M afvoeren en 
omzetten in de volgende raadsvragen:
1. Kloppen de door Leudal Energie genoemde bedragen voor het 
betalen van leges bij de ontwikkeling van wind- en zonneparken? 
Voor leges per windmolen wordt gesproken over € 44.000,- per 
windturbine en per hectare (ha) zonnepark € 11.000,-.
2. In de "Raadsinformatiebrief Openstellingsronde Duurzame Energie" 
van 19 mei jl wordt de eerste "tranche" vrijgegeven om met concrete 
plannen te komen voor zonneparken. Het gaat hierbij om maximaal 
50 ha van de totale opgave van 100 ha, die voor Leudal is 
vastgesteld en die in 2021 en 2022 zullen worden gerealiseerd. Wat 
is qua geschatte realisatie de planning voor de resterende 50 ha?
3. Wat is de planning voor de te realiseren "resterende" (zeven) 
windturbines?
4. Stel dat de Gemeente Leudal in 2025 reeds aan de opgave is 
voldaan en er nog steeds "volledig gedragen" aanvragen voor wind of 
zon binnenkomen, wat wordt daarmee gedaan?
5. Wat zijn de ingeschatte extra kosten binnen de ambtelijke 
organisatie plus kosten voor de inhuur van externe expertise, etc om 
de vergunning voor de beoogde zonne- (100 ha) en (de zeven) 
windparken mogelijk te maken? 
6. Zijn resp. worden de te verwachten leges t.g.v. wind- en 
zonneparken opgenomen in de begrotingen: die van 2020 - 2023 
resp. 2021 - 2024?
7. Leudal Energie stelt in haar notitie dat "groene leges" noodzakelijk 
zijn voor met name de kleinschalige coöperatieve projecten om een 
sluitende business case te krijgen. Wat vindt de gemeente van deze 
stelling? Kan dat ertoe leiden dat er in Leudal alleen grootschalige 
commerciële "zonneprojecten" van meer dan tien ha zullen worden 
gerealiseerd? Kleinere gebieden betreffen o.a. voormalige 



stortplaatsen en agrarische bouwvlakken, randstroken en smallere 
gebieden. De grotere gebieden betreffen gronden die nu ook voor de 
land- en tuinbouw benut worden.    
8. Het is de ambitie van de Gemeente Leudal om de duurzaamste 
gemeente van Limburg te blijven en om uiterlijk in 2050 geheel 
energieneutraal te zijn. Zijn er al plannen, al dan niet in 
samenwerking met drie andere Midden-Limburgse gemeentes (Peel 
en Maas, Weert en Nederweert), om dit imago te koppelen aan de 
verdere ontwikkeling van duurzame bedrijvigheid en duurzaam 
toerisme in de regio?

Datum: 16-6-2020Ambtelijk advies
Advies: 
De vragen als volgt beantwoorden
1. De legeskosten zijn afhankelijk van de bouwkosten. Het is daarom 
niet op voorhand te berekenen hoe hoog de legeskosten zijn per 
windturbine en per ha zonnepark.
2. De planning voor de 2e fase voor zon pv van 50 ha is afhankelijk 
van de resultaten van de 1e ronde en de evaluatie van het beleid dat 
daar op volgt.
3. Daar is nog geen planning voor gemaakt. Het gaat hierbij om de 
invulling van de opgave voor de lange termijndoelstelling van een 
klimaatneutraal Leudal in 2050.
4. Het is aan het college en de gemeenteraad om te besluiten wat 
daarmee gedaan wordt en of het nodig is om het beleidskader 
Grootschalige Energie en/of de opgave voor Leudal aan te passen.
5. In Leudal hebben we nog geen ervaring opgedaan met de 
realisatie van grootschalige zonprojecten. Het is daarom niet mogelijk 
om een inschatting te geven van de benodigde uren. De 
totstandkoming van het beleidskader heeft al de nodige uren gekost. 
De realisatie van de windturbines kost ook de nodige ambtelijke 
capaciteit. Het gaat daarbij niet alleen om de vergunningverlening 
maar ook om praktische zaken zoals verkeersmaatregelen. De 
voorbereiding van het windproject heeft gedurende 2 jaar tijd meer 
dan 1000 uren gekost.
6. De te verwachten legesopbrengsten zijn deels meegenomen in de 
begroting.
7. Het door de gemeenteraad vastgestelde beleidskader streeft op 
basis van landschapskwaliteiten naar de concentratie van duurzame 
energieprojecten. Er wordt daarbij niet gesproken over groot- of 
kleinschalig, maar passend bij het landschap. Hierbij heeft het de 
voorkeur planmatig en geconcentreerd tot invulling van de opgave te 
komen. Het streven is dat alle projecten 50% coöperatief moeten 
zijn. “Groene leges’ zijn daarbij niet noodzakelijk om dat streven te 
realiseren. 
8. Binnen de Samenwerking Midden Limburg wordt er gewerkt aan 
een nieuwe bestuursopdracht voor Circulaire economie. Dit moet nog 
verder uitgewerkt worden maar het gaat daarbij ook om de 
genoemde onderwerpen. Daarbij wordt uiteraard ook een verbinding 
gelegd met de energietransitie.
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